
ZÁPIS ZASEDÁNÍ DRUHÉ OTEVŘENÉ SCHŮZE VÝBORU (19. 12. 2022)

Čas zahájení schůze: 19:07

Přítomni: Klára Nováková, Daniel Šťastný, Marek Panocha, Lucie Dvořáková, Vojtěch Šimák, Martin

Wolf

Zápis provedl Martin Wolf

Program:

1) Úvod

2) Představení nových projektů a nadcházejících akcí

3) Shrnutí semináře 'Respekt až na půdu*akademickou' iniciativy Konsent

4) Různé

5) Závěr

1. ÚVOD

● Předsedkyně Lucie Dvořáková zahájila schůzi a představila body jejího programu.

Program byl schválen poměrem hlasů 5-0-0.

2. PŘEDSTAVENÍ NOVÝCH PROJEKTŮ A NADCHÁZEJÍCÍCH AKCÍ

● Předsedkyně se opět ujala slova a začala představovat jednotlivé plánované akce,

k nimž se přítomní členové výboru a disciplinární komise v průběhu vyjadřovali.

● K plánovaným akcím bylo zmíněno:

o Večírek ÚSD se koná 20. 12.

o Setkání předsednictva FFabuly s řediteli ústavů bylo přesunuto oproti

původnímu plánu na 19. leden 2023.

o 3. 1. - představení studentské práce Martina Pijáka (téma: JUDr. August Adolf

Popelka, kancléř prezidenta Háchy).

o 14. 1. proběhne Den otevřených dveří FF UK.

o Výjezdní exkurze do Karlových Varů: místopředseda Marek Panocha zmínil, že

na základě zkušeností s účastí bude praktičtější uspořádat exkurzi v pátek a

sobotu než využít oba víkendové dny; jako termín pořádání navrhl pátek a

sobotu 10. a 11. 2. na konci zkouškového období; dále seznámil výbor

s detaily plánu, zmíněna možnost spojit návštěvu KV s Chebem, kam ale

nemáme zatím průvodce; členové výboru se usnesli, že se na tip zeptáme

paní profesorky Bobkové, popř. se o to postará tajemník Martin Wolf, Tři
medievisté nebo někdo další…

o Společná výjezdní exkurze s brněnským historickým spolkem bude

jednodenní, Marek odhadoval, že termín vyjde na březen nebo duben;

možné cíle navrženy tři: Žďár nad Sázavou, Třebíč, Havlíčkův Brod – jde o

místa mající dobré spojení s Prahou i Brnem; bude potřeba vymyslet

šestihodinový program.

o Ve čtvrtek 2. 3. proběhne reprezentační ples PedF UK a FF UK.

o 7. 3. se bude konat představení knihy T. G. M.: K mytologii první

československé republiky profesora Ivana Šedivého; moderování se ujme

Otmar Beneš.

o Martin Piják se ujme exkurze do Uměleckoprůmyslového muzea, možné

termíny jsou 14./21./28. 3.



● Po představení konkrétních akcí s alespoň částečně známými termíny výbor přešel

k diskuzi o dalších akcích, jejichž termín a detaily se teprve budou řešit, popř. o

akcích velmi vzdálených:

o Klára Nováková a Daniel Šťastný prodiskutují s doktorem Zdichyncem z ÚČD

představení knihy Kouzelnické a čarodějnické procesy v českých zemích a ve

střední Evropě od doc. Petra Kreuze.

o Lucie Dvořáková bude moderovat představení transnacionální učebnice

moderních dějin s dr. Jaroslavem Irou z ÚSD.

o Exkurzi do Domu U Zlatého prstenu bude řešit tajemník Martin Wolf.

o Marek Manocha potvrdil konání exkurze s Pavlem Karousem.

o Bude se konat workshop k digital humanities moderovaný kolegou Michala

Cápa.

o V jednání je také debata spolupořádaná FFabulou, Polis a WeFFUKem na

téma Karel Teige: umělec, literát, politický myslitel. Rozjednáno zatím jen s

bohemisty.

o Dr. Svátek z ÚČD počítá v příštím semestru s přednáškou o Mohamedovi.

o Marek Panocha navrhl, aby Memoriál knížete Vladivoje proběhl 9. 6.

o Marek Panocha dále jako hlavní organizátor zmínil seznamovací kurz – bude

třeba zavolat panu Součkovi, termín bude tradičně na konci září , zřejmě 29.

9. – 1. 10.; Marek se zavazuje, že s čestným členstvím panu Součkovi dodá i

koblihu.

● Předsedkyně po kratší debatě o předešlém bodě s členem disciplinární komise

Vojtěchem Šimákem vyzvala z časových důvodů k jejímu odložení na později.

● Výbor pak začal uvažovat o možných termínech pro dosud nerozřazené akce výše.

o Vojtěch Šimák navrhl jako první naplánovat příští otevřené zasedání výboru

a spolkohospodu – odsouhlasen čtvrtek 19. 1.

o Vojtěch Šimák také ohlásil, že 28. 1. začínají přípravné kurzy pro uchazeče o

studium na historii.

● Výbor se zavázal, že si jednotlivě stanoví priority, na kterých akcích by se který člen

chtěl podílet, zamyslí se nad termíny apod.

● Padla obecná poznámka, že akce s akademiky je třeba plánovat s velkým

předstihem.

● Poté, co už nikdo neměl další návrhy, byla vyhlášena pětiminutová pauza.

3. SHRNUTÍ SEMINÁŘE 'RESPEKT AŽ NA PŮDU*AKADEMICKOU' INICIATIVY KONSENT

● Vojtěch Šimák, vybavený poznámkami a podněty dalších dvou členů DK (kteří se této

akce účastnili), seznámil výbor s průběhem a závěry workshopu Konsentu; řešil se

vznik postu ombudsmanky, plánovaný vznik aplikace, zmíněna možnost workshopu

na prevenci sexuálního násilí pro organizátory velkých akcí; někteří členové výboru

projevili během hovoru skepsi vůči reálnému vlivu úřadu ombudsmanky, princip však

byl jednohlasně podpořen.

● Předsedkyně se připojila svým vylíčením debaty s paní ombudsmankou, jíž se

zúčastnila; místopředseda se podělil o své zkušenosti s podobnými školeními, varoval

před jejich nevyrovnanou kvalitou.

● Výbor zváží zařídit takovou osvětu pro organizátory seznamováku; dle pokladníka

Marka Panochy na to zdroje jsou.

● Vojtěch apeloval, ať podobné problémy odesílají členové výboru i řadové členstvo

k DK; jde o rovinu, v níž by bylo na místě zvýraznit roli DK, snad i ve stanovách Spolku.



● Předsedkyní byla navržena neoficiální funkce seznamovákového ombudsmana za

účelem vytvoření safe space pro všechny účastníky; Marek Panocha podpořil a navrhl

úkol svěřit rovněž DK. Předsedkyně dále navrhuje též více artikulovat to, že i spolek

je institucí, na níž je možné se v případě nouze či potřeby obrátit. Zavládla shoda na

větším posílení role DK v této věci a na větší osvětě členstva o této možnosti.

● Po vyčerpání tématu přítomní krátce fascinováni Markem pojídajícím párek v

žižkovském Pivu a párku; poté byl bod předsedkyní uzavřen.

4. RŮZNÉ

● Bod byl opět otevřen předsedkyní; slova se ujal tajemník, tlumočil výboru návrhy od

naší kolegyně Samíry Al-Bakkarové; ta navrhla jednak aktivnější zapojení Spolku či

přímo organizaci charitativní akce, jednak sociálně citlivější přístup pro účastníky

přípravných kurzů; myšlenka podpořena, vzneseno ale několik protiargumentů:

FFabula nemůže vyžadovat osobní údaje z důvodů GDPR a na základě toho zjišťovat

finanční situaci jednotlivců; Marek Panocha ale navrhl možnost platby kurzů skrze

splátkový kalendář; možné je také nechat na rozmyšlenou uchazečům první dva

týdny kurzů bez placení; tématu se ještě bude výbor věnovat. S myšlenkou

charitativní akce výbor pracuje již delší dobu, realizovat ji bude ale až
pravděpodobně na začátku letního semestru.

● Lucie Dvořáková se dotkla tématu spolkové skříně na hlavní budově – navrhla

reorganizaci skříně, nákup krabic, abychom maximálně efektivně využili její prostor.

Tento úkol si bere na starost společně s Karolínou Padělkovou.

● Předán návrh Tomáše Konečného, ať je do finanční uzávěrky uveden i obsah skříně;

bude třeba inventarizace; inventura by měla být papírovou formou, Vojtěch Šimák

navrhuje zřídit na to funkci, navázat na funkci tajemníka – tento návrh bude

zohledněn ve stanovách.

● Vojtěch tlumočí návrhy člena DK Vjačeslava Glazova – „videoherní klub“, kolega

Glazov navrhl organizaci přes Discord; formát se výboru líbil, ale členové se vyjádřili,
že je nereálné to stihnout připravit do konce ledna 2023; nemá cenu to řešit bez kol.

Glazova, otce myšlenky; Filmový klub si bude muset během Slávova zahraničního

pobytu vzít na starost někdo jiný, výbor schválil Daniela Šťastného, bude se

pokračovat se spoluprací s ostatními spolky.

● Vojtěch Šimák pak navrhl také probrat přípravné kurzy; Marek Panocha by je raději

navrhl jako bod příštího výboru; Vojta tedy slíbil jen stručné sdělení toho

nejdůležitějšího; poté podal výboru informace o současném stavu organizace kurzů,

co už se vyřešilo (místnosti, informace, propagace); bude třeba zjistit, jestli je ve

smlouvě s fakultou výslovně uvedeno, že kurzy smí Spolek pořádat na fakultě;

zmíněny též připomínky ke smlouvám k přípravným kurzům z minulého roku, Marek

navrhl kontrolu svěřit členovi DK; LucieDvořáková si vzala na starost propagaci

přípravných kurzů na sociálních sítích FFabuly.

● Vyhlášena ještě jedna pětiminutová pauza.

● Nadnesla se otázka financování kurzů: platy lektorů, dozoru a organizátorů, Marek

navrhl zvýšení platů (lektoři z 500 na 800 Kč za lekci, dozor 150 Kč za 90minutovou

přednášku; jako odměnu organizátorům vyčlenit z rozpočtu 10 000 Kč) – výbor

odsouhlasil návrhy poměrem hlasů 5-0-0.

● Martin Wolf závěrem připomněl konání Dne otevřených dveří; Lucie Dvořáková dala

hlasovat, zda se zúčastníme - výbor odsouhlasil účast FFabuly na DOD poměrem

hlasů 5-0-0. Jako hlavní zástupci spolku se přihlásili Klára Nováková a Daniel Šťastný.



● Martin sdělil, že Prokop Týle nabídl prostory Historického kabinetu pro Spolek na

DOD, ozveme se mu; výbor se shodl, že chceme širší reprezentaci než dva fakultou

předepsané lidi, předsedkyně se o to postará; poté byl bod Různé uzavřen.

5. ZÁVĚR

● Po vyčerpání podnětů předsedkyně s díky ukončila zasedání výboru.

● Konec zasedání ve 21:07.


